“一带一路”倡议下共享中国发展经验研修班
项目简介表
	项目名称 
	“一带一路”倡议下共享中国发展经验研修班

	承办单位
	国家发展和改革委员会城市和小城镇改革发展中心

	举办时间
	2021年7月2日至7月15日
	项目语言
	英语

	举办形式
	在线
	平台
	ZOOM

	邀请国别
	发展中国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	    通过本次“一带一路”倡议下共享中国发展经验研修班项目的实施，应实现以下目标：

    1.使学员充分了解现阶段国际形势与“一带一路”区域合作的重要性；

    2.使学员了解中国改革开放40年的发展经验（理念、模式、道路、方案等）；

    3.使学员了解联合国2030可持续发展目标，了解中国现阶段可持续发展政策及方案，包括城市可持续发展的相关经验与优秀案例；

    4.学员结业时，能够根据所学内容，结合本国国情提出国家发展的政策建议。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：公共管理与社会组织

——工作岗位：政府部门、大型企业及科研院校

——级别、学历学位或其他相关资质要求：司处级

——相关领域工作年限：2年以上

	
	年龄
	年龄要求不高于受援国法定退休年龄。

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	学员应具备项目英语听、说、读、写能力

	
	其 它
	学员自备在线听课软件和设备，并能熟练使用电脑并操作学习软件，保障网络稳定、环境安静无他人打扰。

	培训内容介绍
	受中华人民共和国商务部委托，国家发展和改革委员会城市和小城镇改革发展中心将于2021年7月2日至7月15日在北京在线举办“一带一路”倡议下共享中国发展经验研修班。

本次培训旨在促进“一带一路”沿线国家充分了解现阶段国际形势与“一带一路”区域合作的重要性；让学员了解中国改革开放40年的发展经验（理念、模式、道路、方案等）；让学员了解联合国2030可持续发展目标，了解中国现阶段可持续发展政策及方案，包括城市可持续发展的相关经验与优秀案例；学员结业时，能够根据所学内容，结合本国国情提出国家发展的政策建议。课程涉及如下内容：1.《粮食安全与智慧农业的思考》、2.《“一带一路”与长江经济带有机衔接、协调互动》、3.《中国金融的发展与国际合作经验》、4.《中国基础设施高质量发展之路》、5.《新型城镇化与乡村振兴战略双轮驱动》、6.《土地制度改革与中国城市发展》、7.《韧性城市—城市多元治理新路径》等。
此外，培训期间将安排学员云考察我国四川省成都市，了解我国可持续发展成功案例。同期，第五届国际城市可持续发展高层论坛将在成都市举办，拟邀请全体学员参与云研讨，推进“一带一路”沿线国家发展的经验交流与分享。
在培训期间，研修班还将分主题开展中国国情与中国文化课程，在介绍和推广中国发展经验的同时，传播和弘扬中国文化的巨大魅力，增进中国与“一带一路”沿线国家之间的友谊；研修班还将让学员了解新冠肺炎疫情个人防护和公共卫生注意事项，向学员分享中国疫情防控经验和故事。

研修班还将安排以学员参与为主的国别情况交流、学习成果交流等主题研讨。请学员提前准备交流材料（文字材料或视频材料）。

	举办地点


	北京市
	参观考察城市
	四川省成都市

	备注


	1.本次培训使用拓课云平台进行线上培训，需要学员准备网络、电脑、麦克风、摄像头等有关设备。
2.教学期间，请学员遵守教学时间和教学纪律，出勤记录将作为颁发培训结业证书的依据。
3.教学纪律：需提前5分钟进入教室准备上课。将个人姓名改为英文（与护照一致）姓名-国别简称。
4.信息安全：为保护信息安全和个人隐私，上课内容请不要分享到任何社交媒体，课程资料会在课后发给学员。
5.学员需按照专题研讨日程准备研讨材料。

	承办单位简介
	国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心（以下简称：中心）为中国国家发展改革委直属正司级事业单位，成立于1998年，主要承担城镇化、城市发展、城乡融合和相关领域的政策研究和决策咨询工作，为党中央、国务院相关政策文件制定和规划编制提供研究支撑，为全国城市和小城镇发展提供政策咨询和规划编制服务，为城市间国际合作、智慧城市建设、文化体育交流、城市多样化融资搭建平台，是专注于城镇化、城市发展和城市规划问题的高端智库。2007—2013年，受商务部、国家发展改革委委托，通过多边和双边渠道，中心在中国境内举办多项城镇化专题培训，为来自亚洲、非洲、欧洲、北美洲、南美洲、大洋洲等116个发展中国家的城镇管理人员共举办了28期研修班，共计686人次，积累了丰富的援外培训经验。

中心城镇化研究涉及经济社会发展的多个方面，既需要经济学家和社会问题专家，也需要技术专家等。中心针对援外项目建立了专业且精良的师资队伍，授课老师们涉及多专业领域，包括经济学、地理学、公共管理、地理和区域发展、城市与区域规划、土地资源管理、土地利用与信息技术、人文地理、交通运输规划与管理、环境工程等。

    中心官方网站：http://www.ccud.org.cn/

	承办单位联系方式
	联系人：张津京女士

办公电话：0086-010-68531709
手机：0086-18600586164
传真：0086-010-68536006
微信号：zhangjinjing0919
QQ号：2723649793
电子邮件地址：zhangjinjing@ccud.org.cn


Project Description

	Name
	Seminar on Sharing China’s Development Experience under the “Belt and Road” Initiative 

	Organizer
	China Center for Urban Development

	Time
	July 2-July 15, 2021
	Language
	English

	Form
	Online
	Platform
	ZOOM

	Invited Countries
	Developing countries
	Number of Participants
	25 participants in total

	Training Goals
	The Seminar on Sharing China’s Development Experience under the “Belt and Road” Initiative aimes to achieve the following goals:

1. Participants are able to understand the current international situations and the importance of the “Belt and Road” regional cooperation;
2. Participants can learn about the development experience (philosophies, patterns, paths, approaches and others) of forty years’ reform and opening up in China;
3. Participants can learn about Sustainable Development Goals (SDG) and China’s policies and approaches concerning sustainable development, including the experience and typical cases of sustainable urban development;
4. After the seminar, participants are expected to put forward some policies suggestions suited to their own national specific conditions.

	Requirements for the Participants
	Major
	——Major in public administration and social organizations
——Work in governments, large enterprises or scientific research institutions

——Director general or director level
——More than two years’ working experience

	
	Age
	Under the statutory retirement age of their own countries.

	
	Health
	In good health; capable of participating in online training on time

	
	Language
	Capable of listening, speaking, reading and writing in English

	
	Others
	Participants should prepare the online learning software and devices themselves and are capable of using computers and operating learning software skillfully. An accessible network and a quiet environment are also required.

	Seminar Content
	Entrusted by the Ministry of Commerce of the People’s Republic of China, China Center for Urban Development is to host the “Seminar on Sharing China’s Development Experience under the ‘Belt and Road’ Initiative” online from July 2-July 15th 2021 in Beijing.

This seminar aims to help the countries and regions along the “Belt and Road” fully understand the current international situations and the importance of the “Belt and Road” regional cooperation. Participants will learn about the development experience (philosophies, patterns, paths, approaches and others) of forty years’ reform and opening up in China, Sustainable Development Goals and China’s policies and approaches concerning sustainable development, including the experience and typical cases of sustainable urban development. After the seminar, participants are expected to put forward some policies suggestions suited to their own national specific conditions. The contents of the seminar are as follows: 1.Thoughts on Food Security and Smart Agriculture, 2.The Synergizing and Coordinated Interaction between the “Belt and Road” and the Yangtze River Economic Belt, 3.Experience on China’s Financial Development and International Cooperation, 4.The High-quality Development Path of China’ Infrastructure, 5.The Two-wheeled Drive of New-type Urbanization and Rural Revitalization Strategy, 6.The Reform of Land System and China’s Urban Development, 7.Resilient City: The New Path of Urban Multi-governance.

Participants of the seminar will visit Chengdu of the Sichuan province online and learn about successful cases of China’s sustainable development. At the same time, the Fifth International High-level Forum on Sustainable Urban Development will be held in Chengdu. All participants will be invited to participate in discussions online, thus promoting the experience exchanges and sharing of countries along the “Belt and Road”.

The seminar will set up courses introducing China’s realities and Chinese culture. While introducing China’s development experience, the seminar will also disseminate Chinese culture, so as to enhance the friendship between China and countries along the “Belt and Road”. The seminar will also give participants some notes on COVID-19 personal protection and public health, sharing China’s experience and stories in epidemic prevention and control.

Participants will be arranged to exchange national conditions of their own countries and present their learning achievements. Please prepare related materials (written or video materials) in advance.

	Host City
	Beijing
	Cities to Visit
	Chengdu, Sichuan Province

	Notes
	1. The Talk-Cloud platform will be used for online training. Participants need to prepare networks, computers, microphones, cameras and other related devices.

2. Participants are required to observe the training time and disciplines, and attendance records will be the basis for issuing the certificate of completion.

3. It is necessary to enter the classroom 5 minutes in advance to prepare for class. Remember to change your username to English (consistent with your passport): Name-Country abbreviation.

4. In order to protect information security and personal privacy, please do not share the contents of the class on any social media. The materials will be sent to participants after class.

5. Participants need to prepare materials for discussion according to the schedule.

	About the Organizer
	The China Center for Urban Development (CCUD) is a public institution under the National Development and Reform Commission. Since its establishment in 1998, it has been focusing on policy studies and consultancy on urbanization, urban development, urban-rural integration and other related areas, both supporting the CPC central Committee and the State Council in their policies and planning making, and providing development consultancy and planning formulation services for cities and towns across China. As a high-level think tank on urbanization, urban development and planning, CCUD aims to create a platform for international cities cooperation, smart city development, urbanization dissemination in new media, cultural and sports exchanges as well as diversified city financing. From 2007 to 2013, entrusted by the Ministry of Commerce as well as National Development and Reform Commission, through bilateral and multilateral ways, CCUD has undertaken 28 training programs on urbanization for 686 business officials in total from 116 developing countries (including Asia, Africa, Europe, North America, South America, Oceania). CCUD enjoys rich experience in foreign assistance programs.
Its urbanization research encompasses a wide variety of economic and social development which requires economists, experts in social issues and technical experts. CCUD is equipped with a team of professional and high-level tutors for assistance programs. They are expert in various discipliines including economics, geography, public administration, regional development, urban and regional planning, land resource management, land utilization and information technology, human geography, transportation planning and management and environmental engineering.
Website: http://www.ccud.org.cn/

	Contact of the Organizer
	Contact Person: Mrs. Zhang Jinjing
Telephone: 0086-010-68531709

Cell phone: 0086-18600586164

Fax: 0086-010-68536006

Wechat: zhangjinjing0919

QQ: 2723649793

E-mail: zhangjinjing@ccud.org.cn


